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Paikka:  Ag 221.1 Delta, Agora

Mattilanniemi 2, 40100 Jyväskylä
 
Läsnä:  Atte Urama

Veera Hynninen

Saaga Rissanen

Lotta Seppänen

Sara Kangassuo

Marianna Palola

Maria Malinen

Olivia Haataja

Lotta Seppänen

Aapo Nikula

Siiri Nissinen

Siiri Lampinen

Saara Nurro

Linnea Jylhä

Annastiina Sahlberg

Jimi Rytkönen

Elisa Ruoppa

Saku Virtanen, saapui klo 16.17

Eero Kokkarinen, saapui klo 16.18

Maiju Lintulahti, saapui klo 17.03

Leevi Henna, saapui klo 16.25

Matilda Hell, saapui klo 16.25

1. Kokouksensa avaus

Atte Urama avasi kokouksen ajassa 16.15.



2. Kokouksen laillisuuden ja päätösvaltaisuuden toteaminen

Kokous todettiin lailliseksi ja päätösvaltaiseksi.

3. Esityslistan hyväksyminen 

Saku Virtanen saapui klo 16.17.

Esitetään lisättäväksi kohtaan

6.2 Haalarikastajaiset 7.11.

6.3. Merkkimarkkinat 13.11.

6.4. Marraskuun hengailuilta 13.11.

6.5. Hyvinvointivohvelit 20.11.

6.6 Fuksien pikkujoulut 27.11.

13.1 Jäsenkysely syksy 2024

13.2 Harkkakysely syksy 2024

15.1. Tutorpalaute

16.1 Verirallit

17.1 Vaatetilaus

17.2. Yhteistyöt

Esitetään siirrettäväksi kohta 10.1. Pikkujoulusitsit kohtaan 6.7. ja lisätään kohtaan 

10.1. Joulukuun hengailuilta 5.12.

Tämän jälkeen esityslista hyväksyttiin kokouksen työjärjestyksenä.

4. Pöytäkirjantarkastajien valinta

Eero Kokkarinen saapui klo 16.18.

Pöytäkirjantarkastajiksi valittiin Sara Kangassuo ja Eero Kokkarinen.



Atte Urama kertoi uudelle hallitukselle, mitä pöytäkirjantarkastajat tekevät.

5. Hallinto 

5.1. Puheenjohtajiston terveiset

Puheenjohtajisto pyysi käymään läpi Driven omat kansiot, sillä 15.12. vaihtuu 

salasanat ja tämän jälkeen vanhalla hallituksella ei ole enää pääsyä niihin. Veera 

Hynninen pyysi myös päivittämään testamentit siihen mennessä, mikäli niitä täytyy 

vielä muokata. Puheenjohtajisto tekee Toimintakertomusta kuluneelta vuodelta.

Hallituksessa sekä toimikunnissa toimimisesta saa opintopisteet kirjoittamalla noin 

yhden sivun raportin Iida Rautiaiselle. Opintopisteet saa vain yhdeltä hallituskaudelta.

5.2. Hallituksen pöhinät

5.2.1. Vuosijuhlaedustukset

Liikunnan tanssiaisiin ja OLO ry vujuille ei ole lähtijöitä Pedagolta.

5.3. Syyskokous

Valittiin uusi hallitus:

Puheenjohtaja Veera Hynninen

Varapuheenjohtaja Maria Malinen

Hallituksen jäsenet:

Matilda Hell

Annastiina Sahlberg

Linnea Jylhä

Siiri Nissinen



Aapo Nikula

Olivia Haataja

Saara Nurro

Eero Kokkarinen

Siiri Lampinen

Leevi Henna

Elisa Ruoppa

Janne Rajamäki

6. Menneet tapahtumat

6.1. PJR 14.-15.11. @Itämeri

Rahaa ei liikkunut meidän päästä, sillä emme järjestäneet busseja tai muutakaan 

risteilyyn liittyen. Pedagon nukke Jyrki menehtyi reissulla tiputtuaan mereen. 

6.2. Haalarikastajaiset 7.11.

Palautetta annettiin 8kpl. Tapahtumasta pitkälti tykättiin palautteen perusteella. 

Joukossa oli myös yhdet 1-arvosanat tapahtumalle ja sille tulisiko uudestaan 

vastaavaan. Kaikki vastanneet ovat antaneet arvosanan 5 turvallisuudelle ja 

yhdenvertaisuudelle. Tapahtumaa pidettiin lämminhenkisenä ja ei-nöyryyttävänä. 

Loppuseremoniasta tykättiin, mutta kokemusta oli myös siitä, että siinä oli liikaa 

odottelua. Mainintaa oli siitä, että on liikaa samankaltaisia tapahtumia etenkin, jos 

huono ryhmä. Lisäksi tuli toive siitä, että saisi olla oman kotiryhmän kanssa 

tapahtumissa.

Palautelomakkeessa ilmoittautunut innokas apuri tapahtuman järjestämiseen. 

Tapahtumasta ei tullut menoja eikä tuloja.

Leevi Henna ja Matilda Hell saapuivat klo 16.25.



Paikalla olleet fuksit kertoivat haalarikastajaisten olevan onnistunut tapahtuma.

6.3. Merkkimarkkinat 13.11.

Pedago oli myymässä merkkimarkkinoilla ja tuloja tuli yhteensä 943,50€.

Pedagon vöitä on jäljellä 26 kpl. 

6.4. Marraskuun hengailuilta 13.11. 

Paikalla oli paljon porukkaa ja oli kiva meininki. Palautelomakkeessa 2 vastausta, ja 

tapahtumasta oltiin tykätty.  Kuluja tapahtumaeväisiin meni yhteensä 17,55 €.

6.5. Hyvinvointivohvelit 20.11. 

Osallistujia oli reilu 15. Ajankohta oli huono ja siitä tuli mainintaa myös 

palautelomakkeessa: olisi parempi jos tapahtuma olisi päivemmällä. Nyt oli kuitenkin 

tiloja varattu ja Alkulähde oli ainoa vaihtoehto. Tämän sai varattua vasta 18 

eteenpäin, joten sen vuoksi tapahtuma ei voinut olla aiemmin. Palaute oli muuten 

kuitenkin arvosanaa 5. Yhdessä palautteessa toivottiin, että nutella olisi ollut aitoa 

nutellaa. Tapahtuman menot 26,48€, jotka käytettiin vohvelitarvikkeisiin. 

Lotta Seppänen ilmoittautui palautelomakkeessa innokkaaksi tapahtuman 

järjestäjäksi.

6.6. Fuksien pikkujoulut 27.11. @Alkulähde 

Osallistujia oli noin 35 henkilöä. Tapahtumassa oli kivaa ja myös palaute oli 

pääasiassa arvosanaa 4 ja 5. Ohjelmasta tykättiin. Miinusta annettiin secret santaan, 

johon oli osallistunut vain muutama henkilö ja ehdotettiin, että se voisi olla jatkossa 

pakollinen kun tapahtuma ei muuten kustanna mitään. Glögi loppui kesken, mutta 

hankittiin lisää. Palautelomakkeeseen ilmoittautunut yksi innokas tulevien 

tapahtumien järjestäjä. 



Kulut yhteensä 87, 41€ koostuen tarjoiluista.

6.7. Pikkujoulusitsit 3.12. 28.11. @Aalto-sali

Osallistujia oli yhteensä 95, joista 14 antoi palautetta. Arvosana tapahtumalle 2 (1kpl), 

3 (2kpl), 4 (4kpl) ja 5 (7kpl). Yhdenvertaisuudesta ja turvallisuudesta annettiin 

arvosanoja 3-5 painottuen arvosanaan 5. Tapahtumassa pidettiin hyvänä 

toustivalintoja ja sitä, että toustit vaihtuivat. Myös ohjelmasta, istumajärjestyksestä ja 

yleisistä järjestelyistä tuli hyvää palautetta.  Tapahtuman negatiivisia puolia oli 

puolestaan jatkuva Derby-kotiryhmän huudattaminen, yleinen rauhattomuus (mm. se 

ettei sitsaajat osanneet pysyä hiljaa) ja sitsien pituus. Lisäksi yhdessä vastauksessa 

mainittiin, että toustien vaihto aiheutti turhaa sähellystä ja että toisen puoliskon toustit 

eivät saaneet otetta sitsikansaan. Lisäksi ikävänä pidettiin puhelimella kuvaamista 

tehtävän aikana ja pyydettiin muistuttamaan puhelinkiellosta sitsien aikana. 

Menot 1592,69€, jotka koostuivat Aaltosalin tilavuokrasta, järjestyksenvalvojista, 

suklaista, jätesäkeistä sekä rankkupullosta ja tonttulakeista. Tapahtuma oli ilmainen 

osallistujille, joten siitä ei tullut tuloja.

Keskusteltiin Derby-huutelusta ja pohdittiin, miten jatkossa tulisi menetellä 

vastaavassa tilanteessa. Monet saattavat kokea sen ikäväksi ja yhdenvertaisuutta 

vähentäväksi, jos huutelu on jatkuvaa. Sitseillä tämä loi hälinää, ja toastien oli vaikea 

saada otetta. Pohdittiin, että turvahenkilö voisi puuttua huuteluun. Lotta Seppänen 

kuitenkin mainitsi, että turvahenkilö ei voi pelkästään olla asiaan puuttumassa, sillä 

toiminta ei varsinaisesti riko Turvallisemman tilan periaatteita. Turvahenkilöä ei 

myöskään välttämättä oteta auktoriteettina. Veera Hynninen mainitsi myös sen, että 

turvahenkilön imago kärsii, jos he ainoastaan puuttuvat asiaan. Olisikin hyvä, että 

tapahtuman järjestäjät, toastit sekä turvahenkilöt puuttuvat tällaiseen käytökseen 

yhdessä ja keskustelevat esimerkiksi tauon aikana, kuinka toimitaan jos tällaista 

ilmenee. Tärkeintä on, että sitsikansa näkee ylipäätään toimintaan puututtavan. Maria 

myös mainitsi, että tähän voisi vaikuttaa istumajärjestyksellä eikä laitettaisi Derbyjä 

samaan paikkaan istumaan. Atte Urama nosti kuitenkin esiin, että huutelua voisi olla 

silloinkin pöydästä toiseen. Keskusteltiin myös siitä, että ei voi pelkästään ajatella 



Derbyn toimintaa, vaan tällaista huutelua voi tulla myös muiden porukoiden toimesta 

ja kaikkeen ei voi varautua etukäteen. 

Keskusteltiin myös esiin nousseesta kuvaamisesta. Jatkossa turvahenkilöiden on 

tärkeä painottaa esittelyn yhteydessä, että ketään ei kuvata ilman lupaa. Tämä olisi 

käytäntö myös muissa tapahtumissa kuin sitseillä. Kyseisillä sitseillä kuvaaminen tuli 

isosti ilmi, mutta lopulta se oli kuitenkin viatonta ja kuvatussa videossa oli vain 

kuvaajan kaveri eikä ulkopuolisia. 

7. Kerhot ja oheistoiminta

Liikuntavuoro on muuttumassa tulevana vuonna liikuntakerhoksi. Kerhonvetäjistä 

suunnitellaan tulevan toimihenkilöitä, ja pesteihin täytyy hakea. Tällä hetkellä tähän 

voi hakea Kevätkokouksessa, mutta vireillä on sääntömuutos, jossa toimihenkilöt 

voisi valita myös hallituksen kokouksessa.  Kerhovetäjähakuun liittyen tulee lisätietoa 

kun asiat selkeytyvät sääntömuutoksen osalta. Nykyiset kerhonvetäjät pysyvät 

toistaiseksi normaalisti pesteissään. Olivia Haatajasta tulee tulevalla hallituskaudella 

Kerhovastaava, jonka kautta kerhojen kuulumiset kulkee hallitukselle. Tehdään 

yhteinen telegram-ryhmä, jossa on kerhonvetäjät sekä Olivia. Kerhonvetäjillä on 

myös oma drive ja sähköposti käytössä. 

7.1. Liikuntavuoro

Viimeinen liikuntavuoro on pidetty 25.11. ja seuraaviin palataan uusien toimijoiden 

kanssa tammikuussa. Ei ole vielä tiedossa, milloin jatketaan tammikuun vuoroja. 

Vuoroja voidaan myös järjestää halukkuuden mukaan joulukuussa, sillä Saku 

Virtasella on avain Vivecalle. Liikuntavuoron haalarimerkin äänestys käynnistyi 2.12. 

ja tällä hetkellä äänestäjiä on 39. Liikuntavuoroissa on mukana viisi ainejärjestöä, 

joten haalarimerkit ei ole kalliit yhdelle ainejärjestölle.

7.2. Kirjakerho



Kirja- ja käsityökerhot pidettiin yhdessä 2.12. klo 18 alkaen Tilialla! Alunperin varaus 

oli Alkulähteelle, mutta siirrettiin Tilialle presidenttivierailun järjestelyiden vuoksi. 

Käsitelty kirja oli Juhani Karilan Pienen hauen pyydystys. Osallistujia oli yhteensä 15.

Ostettiin tapahtumaan jouluisia herkkuja:  joulutorttuja, pipareita, glögiä yms. Loput 

hyödynnetään hengailuillassa. Ostettiin myös eväitä valmiiksi  seuraavalle vuodelle 

(teetä, hunajaa ja keksejä, jotka säilyvät). Kulut olivat yhteensä 46,3€.

7.3. Käsityökerho 

Edellisten lisäksi käsityökerhosta tehdään jälleen lahjoitus vastasyntyneille Novan 

sairaalaan. Tästä infottu instagramissa, nettisivuilla ja käsityökerhon 

telegram-ryhmässä.Tammikuun käsityökerho pidetään 20.1., johon asti on aikaa tehdä 

töitä. 

8. Kansainvälisyys

Olivia Haataja toi esiin tapahtuman kansainvälisyyteen liittyen. Hänen kaksi 

kaveriaan tekevät OA3-opintojaksoa, jossa on projekti kansainvälisiin opiskelijoihin 

liittyen. Tila tähän on varattuna Alkulähteelle 5.2.2025. Ajatuksena on integroida 

vaihto-opiskelijoita/kansainvälisiä tutkinto-opiskelijoita paremmin suomalaiseen 

yhteiskuntaan ja opiskelukulttuuriin. Tapahtumaan voi jokainen halutessaan valmistaa 

ja tuoda omaan kulttuuriin liittyvää ruokaa muille jaettavaksi. Tapahtumakuvaukset ja 

kuvat sekä muut järjestelyt ovat järjestäjillä hoidossa, mutta Pedago toimii vain 

tapahtuman viestijänä. Olivia Haataja sekä tuleva kansainvälisyysvastaava Linnea 

Jylhä myös auttavat tässä.

9. Yhdenvertaisuus

Testamentti on valmis ja tulevat yhdenvertaisuuvastaavat on perehdytetty. Ensi 

vuonna päivitetään Yhdenvertaisuusohjelma.

10. Tulevat pöhinät



Tammikuulle on suunnitteilla excursio Educa-messuille Helsinkiin. Olivia Haataja ja 

Eero Kokkarinen ovat järjestämässä tapahtumaa. Olivia on laittanut Tietokillalle 

viestiä, päästäisiinkö taas sitsaamaan heidän kanssaan, kuten viime excursiolla. Vielä 

ei ole tullut vastausta. Tavoitteena on, että majoitus olisi nyt lähempänä niin voisi olla 

kauemmin paikalla iltatapahtumassa. Pedagolla on varaa majoitukseen. SOOL:lta 

saisi rahaa kuljetukseen, mikäli reissu tehtäisiin yhteistyössä muiden ainejärjestöjen 

kanssa. Atte Urama mainitsi, että Abakukselta ja Varkailta olisi varmasti lähtijöitä 

Educa-messuille, mutta ei resursseja järjestää tätä. Muita ainejärjestöjä ei ole ainakaan 

vielä kysytty ja pohdittiin, että pelkästään Pedagoltakin saataisiin 50 osallistujaa. 

Kasvishallitusten sitsit järjestetään 16.1. klo 18 Boomboxilla. Veera Hynninen laittaa 

uudelle hallitukselle vielä infoa sekä ilmoittautumislinkin Telegram- ryhmään. 

Teemana on pukeutua omaksi pestiksi.

10.1. Joulukuun hengailuilta 5.12. @Alkulähde 

Tutorit järjestävät. Ohjelmassa piparien koristelua, joululaulutietovisa sekä 

joululaulujen kuuntelua. Kirja- ja käsityökerhosta jääneet piparit otetaan tapahtumaan.

11. Työelämä- & alumnitoiminta

Seuraava toimija tähän pestiin on perehdytetty ja testamentti on kunnossa.

Tauko: 17.02-17.10

Maiju Lintulahti saapui tauon aikana klo 17.03.

12. Talous

Tilin saldo: 19 026,33 € 

Jäsenten määrä: 373 varsinaista jäsentä, 1 alumnijäsen.



Maria Malinen kysyi, onko alumnijäsenelle ilmoitettu siirtymisestä alumnirekisteriin. 

Tätä ei ole vielä ilmoitettu.

Viime kokouksen jälkeen tilitapahtumat ovat koostuneet muun muassa 

Kide.app- ja Sumup tilityksistä, haalari- ja vyötilauksesta, syksyn tapahtumien 

kuluista, verirallien haalarimerkkitilauksesta, vuosijuhlien toiminta-avustuksesta sekä 

edustuskuluista.

Ehdotetaan maksettavaksi kulukorvauksia yhteensä 768,45 €.

Saaga Rissanen valmistelee tilinpäätöstä mahdollisimman pitkälle ennen joulua ja 

viimeistelee sen tammikuussa Atte Uraman ja tulevan talousvastaava Saara Nurron 

kanssa.

Tällä hetkellä vuoden tulot ovat yhteensä 89 686, 64€ ja menot 80 590, 48€ eli tulos 

tällä hetkellä 9 096,16€. Tästä puuttuu vielä tulevat kulukorvaukset (768,45€), 

Reaktorisalin tilavuokra (312,6€), Promlerin haalarimerkkitilaus (335,26€), 

Verkkolaskut.fi (8€), palvelumaksu (40€) sekä mahdollisia kulukorvauksia, jos vielä 

tulee. Tämän vuoden puolella tehdään mahdollisesti myös ennakkoon tilavarauksia 

tulevalle vuodelle. Luokanopettajat ry ei ole vielä perinyt maksua myydyistä 

haalarimerkeistä. Vuoden tulos tulee olemaan lopulta noin 7500€ eli lähes sama kuin 

edellisenä vuonna (7300€).

Tulosta on nostanut erityisesti tuotemyynnit. Ensi vuonna keskitytään siihen, että 

tulosta saataisiin pienennettyä. Järjestetään ilmaisia ja halpoja tapahtumia jäsenille, 

kuten myös toimintasuunnitelma ohjaa tekemään.

Kide.app myynti on suljettu merkkien ja collegeiden osalta. Ilmoitetaan tästä 

instagramissa. Eero Kokkarinen postittaa vielä yhden tilatun merkin.

13. Edunvalvonta



Tulevat edunvalvojat on perehdytetty.

13.1. Jäsenkysely syksy 2024 

Edunvalvojat esittelivät jäsenkyselyn tuloksia ja pyytävät uusia toimijoita katsomaan 

niitä ja ottamaan huomioon tulevana vuonna. Vastaajia oli 28, mikä on hyvä määrä 

jäsenkyselyyn. Jokainen vuosikurssi oli edustettuna, ensimmäinen ja toinen 

vuosikurssi kuitenkin huomattavasti suuremmalla otannalla.

Edunvalvonta ja yhdenvertaisuus:

Edunvalvojat ja yhdenvertaisuusvastaavat on koettu helposti lähestyttäviksi. Lisäksi 

suurin osa koki yhdenvertaisuuden olevan näkyvä osa Pedagon toimintaa. Toiveissa 

oli kuppikuntien rikkomista sekä vuosikurssien sekoittamista yleisen 

yhdenvertaisuuden edistämiseksi. Edunvalvojilta toivottiin läsnäoloa esimerkiksi 

hengailuiltoihin ja toiveissa oli myös edunvalvontasektorin omia hengailuiltoja. 

Kolmiportaisen tuen muutoksesta toivotaan tietoa edunvalvonnan puolelta. 

Edunvalvojien toimenkuvaa täytyy vielä selkeyttää sekä mainostaa edunvalvonnan 

anonyymiä yhteydenottolomaketta.

SOOL:

SOOL:n toiminta koettiin kyselyn perusteella hieman epäselväksi, ja huomattavasti 

enemmän vastauksia oli siihen, ettei ole tietoa SOOL:n toiminnasta. Toiveita SOOL:n 

järjestämistä tapahtumista ja koulutuksista tuli uuteen tukijärjestelmään, 

nepsyoppilaiden ja oppimisvaikeuksisten oppilaiden kohtaamiseen, antirasismiin, 

S2-oppilaisiin, seksuaalikasvatukseen sekä väkivaltatilanteisiin liittyen. Sara 

Kangassuo pohti, voisiko vähäinen tieto SOOL:sta johtua fuksien epäonnistuneesta 

SOOL-infosta, jossa oli vain paikalla muutama henkilö. Tulevaisuudessa pyritään 

järjestämään info pakollisena osana orientaatioviikoille.

Tapahtumatoiminta:



Tapahtumatoiminnan määrä on koettu riittäväksi ja monipuolisuus koettu suhteellisen 

hyväksi, mutta toivotaan kuitenkin vielä monipuolisempia tapahtumia. Esimerkiksi 

useissa vastauksissa toivottiin lisää alkoholittomia tapahtumia. Esiin nousi myös 

vaihto-opiskelijoiden osallistaminen. Kynnys osallistua tapahtumiin koettiin 

suhteellisen hyvänä. Pukeutumisteema oli nostettu yhtenä kynnystä nostavana 

tekijänä. Reilu puolet tietää, miten voi vaikuttaa tapahtumiin tai osallistua niiden 

järjestämiseen. 

Liikuntatoimintaan liittyen toivotaan lisää monipuolisuutta ja enemmän lajikokeiluja 

sekä höntsätason pelejä. 

Kulttuuritoiminnan monipuolisuuteen ollaan suhteellisen tyytyväisiä, mutta erittäin 

tyytyväisiä vain vähän. Toivotaan muun muassa kuvista, taidetta sekä elokuvia. 

Kerhotoimintaan on koettu matala kynnys osallistua.

Viestintä:

Viestinnän selkeyteen oltiin todella tyytyväisiä etenkin instagramin osalta. Nettisivut 

kuitenkin koettiin epäselviksi. Tapahtumakuvaukset koettiin riittäviksi, mutta 

toivottiin näitä kokonaisuudessaan myös instagramiin, eikä pelkästään kide.appiin. 

Marianna Palola nosti esiin, että jos tapahtumakuvaus on pitkä, niin se ei mahdu 

kokonaisuudessaan instagramin kuvatekstiin. Kuvauksissa on instagramin puolella 

ollut aina kuitenkin kaikki oleellinen tieto: tapahtuman aika, paikka, hinta sekä 

lipunmyyntiajat. Turvahenkilötietoja ei ole tapahtumakuvauksiin laitettu, jotta 

kenenkään yhteystiedot eivät jää pysyvästi instagramiin. Noin neljäsosa vastaajista 

toivoi instagramin ja nettisivujen lisäksi myös kuukausikirjettä. Englanninkielinen 

viestintä koettiin riittäväksi, mutta oli myös nostettu esiin, tavoittaako se 

vaihto-opiskelijoita.

Hallinto:

Hallintoon liittyen suurin osa tietää, milloin on seuraava hallituksen kokous ja mistä 

löytää pöytäkirjat. Näistä vielä suurempi osa tietää, mistä löytää kokouskutsun. 

Avoimissa vastauksissa nousi kuitenkin esiin, että hallituksen kokoukset tuntuvat vain 



hallitukselle suunnatuilta. Saaga Rissanen ehdotti, että voisi tehdä esittelyn 

hallituksen kokouksesta ei-hallituslaisen näkökulmasta ja näin houkutella myös muita 

jäseniä osallistumaan. Aapo Nikula mainitsi myös, että voisi tuoda esiin ettei 

hallituksen kokouksissa tarvitse olla koko aikaa. 

Kestävä kehitys:

Vastaajat kokivat, että kestävä kehitys huomioidaan pääosin riittävästi. Hyviksi 

tapahtumakonsepteiksi koetaan vanhat tutut konseptit, esimerkiksi verenluovutus sekä 

kirpputori.

Talous:

Suurin osa kokee tapahtumien hinnat juuri sopiviksi, mutta kuitenkin osa kokee 

hintojen olevan hieman liian kalliita. Ensi vuoden Toimintasuunnitelmassa 

painopisteenä on saavutettavampi Pedago, ja tämä otetaan huomioon tapahtumien 

hinnoittelussa.

Suurin osa kokee jäsenyyden olevan sopivan hintainen.

Ilmapiiri:

Ilmapiiri koettiin useissa vastauksissa hyväksi, mutta esiin nousi myös 

kuppikuntaisuus sekä kotiryhmien negatiivinen puoli ilmapiiriin liittyen. Keskusteltiin 

siitä, että kotiryhmät voivat olla hyvä tai huono asia riippuen siitä, millainen 

kotiryhmä on. Se voi luoda yhteisöllisyyttä ja lisätä vertaistukea, mutta toisaalta voi 

olla myös hankala tutustua kotiryhmän ulkopuolella. Kaikilla kotiryhmän yhteishenki 

ei myöskään ole niin tiivis kuin toisilla. Annastiina Sahlberg nosti esiin oman 

kotiryhmän olleen eristäytyneen muista ja nykyinen Integraatio-ryhmä opiskelee 

pienessä pajassa, jossa ei ole kuin yksi vessa eikä nettiä.

Sara Kangassuo mainitsi, että Pedagona ei voida hirveästi vaikuttaa siihen, onko 

kotiryhmiä vai ei, mutta voidaan viedä laitokselle palautetta. 



Kuppikuntaisuuteen liittyen tulee lähes aina palautetta ja on vaikeaa miellyttää 

kaikkia. Jos tapahtumaan voi tulla omalla porukalla, tulee palautetta että pitäisi 

sekoittaa porukkaa enemmän ja tällöin on korkea kynnys osallistua tapahtumaan 

yksin. Jos taas porukkaa sekoitetaan, tulee palautetta että haluttaisiin olla omalla 

porukalla.

13.2. Harkkakysely syksy 2024 

Edunvalvojat esittelivät harkkakyselyn koosteen. Kysely toteutettiin yhdessä 

Abakuksen ja Janon kanssa. Kyselyyn vastasi yhteensä 65 opiskelijaa, joista 51 oli 

luokanopettajaopiskelijoita, 10 erityispedagogiikan opiskelijoita ja 3 

aineenopettajaopiskelijoita. 

Harjoittelu on koettu opettavaiseksi ja antoisaksi, mutta toisaalta taas raskaaksi ja 

stressaavaksi. Suurimpana opiskelijoita kuormittavana tekijänä nähtiin se, että 

harjoittelun kanssa on muita opintoja päällekkäin. 

Tuntien suunnitteluun kulunut aika vaihteli, ja keskiarvo käytettyyn aikaan oli 

1h15min/ 45min oppitunti. Suunnitteluaika riippuu pitkälti tunnin sisällöstä. 

Keskusteltiin siitä, että suunnittelua tulee suhteessa enemmän, kun oppitunnit ovat 

vaihtuneet 75min→45min ja jokainen tunti täytyy suunnitella erikseen.

Kysymyksestä ohjaukseen liittyen tuli suurimmaksi osaksi positiivista palautetta ja 

Normaalikoulun ohjaajan nähtiin tukevan omaa ammatillista kehittymistä. 

Normaalikoulun ohjaukseen oltiin yleisesti ottaen tyytyväisempiä kuin OKL:n 

ohjaukseen. Yksi aineenopettajaopiskelijan kokemus Normaalikoulun ohjaajasta oli 

kuitenkin todella ikävä, sillä hän oli saanut palautetta koskien esimerkiksi sukupuolta 

tai persoonaa ja ohjaava opettaja ei välttämättä ollut paikalla tai saapunut sovittuihin 

tapaamisiin. 



Suurta huolta herätti se, että opetusharjoittelusta viestimisestä keskiarvo oli hyvin 

matala: 2,77. Tätä pitäisi parantaa ja viestinnän tulisi olla tasapuolista kaikkien 

opiskelijoiden kesken.

Saku Virtanen mainitsi, että lisänä kyselyyn olisi voinut laittaa kysymyksen siitä, 

kuinka paljon on joutunut käyttämään rahaa harjoitteluun. Vanhan 

Opetussuunnitelman mukainen OH2 suoritetaan kentällä, ja koulut ovat ympäri 

kaupunkia. Perusteena sille, että harjoittelusta koituvia matkakustannuksia ei korvata 

on se, että vanha OH3 tehtiin myös kentällä eikä tästäkään saanut korvauksia. Erona 

tässä on kuitenkin se, että OH3-harjoittelun pystyi suorittamaan myös esimerkiksi 

kotipaikkakunnallaan omavalintaisessa koulussa. Näin pystyi itse vaikuttamaan, 

tuleeko harjoittelusta kustannuksia. Maria Malinen mainitsi, että perusteena on myös 

ollut se, että koska Helsingissä ja Turussakaan ei makseta kustannuksia niin ei tarvitse 

myöskään Jyväskylässä maksaa. Laitetaan SOOL:lle tietoa tästä.

Keskusteltiin myös siitä, että OKL:n ohjaajilla pitäisi olla yhteneväinen linja 

harjoitteluihin liittyen. Osa OKL:n ohjaajista vaatii kirjallisten tehtävien palautusta, 

kun taas toiset eivät. Kokouksessa esiin nousi myös se, että osa ohjaajista tuntui 

olevan hieman pihalla harjoittelun toteutuksesta. Sara Kangassuo mainitsi, että 

demoryhmien välillä saa tietysti olla erilaisia tehtäviä opetussuunnitelman 

mahdollistamissa rajoissa, mutta pitäisi olla perusteltua, mitä tehdään eikä työmäärä 

saisi vaihdella. 

Tauko klo 18.10-18.15

14. Viestintä 

Viestintää ei enää hirveästi ole, mutta viestintävastaava Marianna Palola pyytää 

laittamaan kalenteriin, jos tulee vielä viestittävää ennen joululoman alkua. 

Edunvalvojat laittavat koosteet jäsen- ja harkkakyselyistä.



Marianna ehdotti, voisiko pyytää jäsenistöltä kuvia menneen vuoden tapahtumista ja 

julkaista niitä vielä instagram-storyssa. Tämä ajatus tuli kuitenkin hieman liian 

myöhään, joten toteutetaan mahdollisesti ensi vuonna. Saku Virtanen mainitsi, että 

tapahtumakuvat ylipäätään on kivoja ja näitä olisi kiva olla enemmänkin Pedagon 

somessa sekä tapahtumien mainostamisessa niin näkee millaista toimintaa on. 

Aiemmin oli puhetta, että laitetaan kuvauslupaan liittyen kohta kide.appiin, mutta tätä 

ei ole vielä tehty. 

15. Tutor

15.1. Tutorpalaute

Maria Malinen esitteli koosteen tutorpalautteesta.

Vastauksia tuli yhteensä 47 ja jokainen kotiryhmä oli edustettuna kyselyssä (vähintään 

2 vastaajaa/ kotiryhmä). Fuksit ovat kokeneet sopeutuvansa hyvin yliopistoelämään, 

mutta hajontaa oli Jyväskylään kotiutumisessa. 

Tutoreiden apuun ollaan oltu pääosin tyytyväisiä. Vastauksista nousi esiin heidän 

antaneen vinkkejä, kannustaneen lähtemään mukaan tapahtumiin ja auttaneet 

pääsemään kotiryhmään sekä tutustumaan muihin. Lisäksi tutorit ovat tiedottaneet 

asioista selkeästi. Esiin nousi kuitenkin myös, että osa tutoreista on ollut hieman 

taka-alalla eivätkä ole tienneet, mitä tekevät. Yksi vastaaja ei kokenut tutoreiden 

kohdelleen fukseja tasapuolisesti, mutta ei avannut asiaa enempää. Tutoreiden 

ryhmähenki koettiin pääasiassa näyttäytyneen hyvältä.

Fuksiviikoista on jäänyt pääosin hyvä fiilis ja tapahtumia kehuttiin. Tykättiin 

erityisesti siitä, että tapahtumissa ryhmät vaihtuivat ja ne olivat yhteisöllisiä. Toisaalta 

osa koki, että ryhmien sekoitusta oli liikaa eikä näin ollen päässyt tutustumaan 

kunnolla muihin. Miinuksina esiin nousi myös, että fuksiviikot olivat rankat ja oli 

paine osallistua tapahtumiin. Kaikkiin tapahtumiin ei myöskään mahtunut kaikki 

osallistumaan. Mainintana oli myös, että voisi olla tapahtumia myös vanhemmille 

opiskelijoille. Yksi vastaaja ei kokenut tapahtumia yhdenvertaisiksi, mutta ei ollut 



avannut tätä enempää. Hän kuitenkin koki, että tutorit kohtelivat kaikkia 

yhdenvertaisesti.

Tapahtumista erityisesti sitsit sekä fuksiaiset nousivat mieluisiksi, mutta myös muut 

tapahtumat mainittiin. Toivottiin lisää holittomia tapahtumia, hengailua sekä 

rastitapahtumia. Lisäksi toivottiin haalarimerkkejä fuksitapahtumista.

Pääosin nettisivuista on tykätty, mutta mainittiin, että siellä voisi olla myös 

kattavampi vinkkilista fukseille. Lisäksi tapahtumien toivottiin näkyvään nettisivuilla 

selkeämmin. Palautteesta nousi esiin myös toive tiktokista, jotta saataisiin Pedagoa 

enemmän esille. Kaikki eivät olleet käyneet nettisivuilla. Lisätietoa toivottiin 

alkoholittomista joukkueista sekä ennen opiskelua pedagosta ylipäätään.

Terveisiä Laitoksen johdolle: Ryhmätöitä koettiin olevan paljon ja toivottiin 

opetuksen olevan yhdenvertaisempaa kotiryhmien välillä. Yksi maininta oli siitä, että 

PRO-ryhmäläiset ovat parempiarvoisessa asemassa, kun heidän ei tarvinnut valita 

kotiryhmää. Saara Nurro taas oli eri mieltä tästä, sillä PRO-laisilla ei ollut 

mahdollisuutta hakea muihin kuin Liikloon. Myös aiempina vuosina nimenomaan 

PRO-ryhmäläiset ovat kokeneet olevansa eriarvoisessa asemassa.

Saku Virtanen ehdotti, että kotiryhmistä laitettaisiin tietoa Pedagon sivuille, jotta 

fuksit voivat löytää tietoa niistä. Tämä on hankalaa, koska tulevat kotiryhmät 

julkaistaan laitoksen puolelta niin myöhään eikä haluta antaa ristiriitaista tietoa, mitä 

kotiryhmiä tulee. Voisi kuitenkin tuoda yleisesti tietoa, mikä on kotiryhmä. 

Kotiryhmistä oli tietoa myös fuksikirjeessä. Elisa Ruoppa nosti esiin, että yliopiston 

sivuilla oli vahnhentunutta tietoa kotiryhmistä eikä hänen vuosikurssilleen tullut 

Derbyä, josta oli ollut innoissaan hakuvaiheessa.

16. Kestävä kehitys

Testamentti on valmis ja uusi Kestävän kehityksen vastaava on perehdytetty. 

16.1. Verirallit



Verirallit olivat loka-marraskuun aikana. Tänään 3.12. oli palkitsemistilaisuus 

Veripalvelun tiloissa. Pedagolaisilta oli hyvä määrä luovutuksia (25) ja sijoituttiin 

toiseksi keskisuurten ainejärjestöjen sarjassa. Hävittiin vain yhdellä luovutuksella 

Syrinx ry:lle. Lotta Seppäsellä on kunniakirja, joka viedään Kasvistolle. 

Sovittiin että verirallit jatkuu myös ensi vuonna samaan aikaan loka-marraskuun ajan. 

Myös veripalvelun henkilökunta oli erittäin kiitollisia tapahtumasta. 

Merkkejä on vielä jäljellä muutamia veripalvelun pisteellä, eli jos kamppikseen ei 

ehtinyt niin edelleen mahdollista saada jos käy luovuttamassa. Merkit maksoi meille 

14,9€ ja odotettavissa että ensi vuonna on myös tuo sama maksu. Laitetaan päivitys 

instagramiin tuloksesta ja kannustetaan luovuttamaan verta jatkossakin.

17. Yhteistyö

Hallitus käyttää tänään virkistäytymisen Revolutionissa ja jäljellä on tämän jälkeen 

vielä toimihenkilöt sekä fuksitoimikunta, joilla on tämä etu käytettävänä. Kaikki 

haalarit on jaettu niiden tilanneille.

17.1. Vaatetilaus

Kloffalta tilatut vaatteet saapuvat todennäköisesti huomenna 4.12. Saaga Rissanen 

laittaa kyselyä telegramiin noutoajoista ja ilmoitetaan näistä jäsenistölle.

17.2. Yhteistyöt

Saaga Rissanen on laittanut sähköpostia yrityksille ja kiittänyt kuluneesta 

yhteistyöstä. Laajavuoren edut ovat muuttuneet ja Proud Mary lopettanut toimintansa. 

Infotaan näistä jäsenistöä. Dimension pointin yhteistyö päättyy vuoden loppuun. 

Päätettiin, että sopimusta ei jatketa. Deloreanissa pitäisi järjestää vielä tapahtuma 

keväällä, jotta sopimus täyttyy. Muissa paikoissa tapahtumia on järjestetty sopimusten 

mukaisesti.



Esiin nousi, että voisiko järjestettävien tapahtumien määrää vähentää tulevissa 

sopimuksissa, mutta Veera Hynninen mainitsi, että nytkään järjestettäviä tapahtumia/ 

kohde ei ole paljon. Tämänhetkisissä sopimuksissa Revolutioniin & Freetimeen 

täytyy järjestää yhteensä kuusi tapahtumaa, Heidi’s bier bariin kolme, Sataman 

yhteistyöravintoloihin yksi ja Deloreaniin yksi. Muut ovat toteutuneet paitsi Delorean. 

Saaga Rissanen mainitsi, että jos tulee uusia yhteistyökumppaneita niin voisi 

pienentää tapahtumien määrää/ paikka. Saaga mainitsi myös, että yhteistyökumppanit 

kyllä ymmärtävät, jos ei ehdi aivan kaikkia tapahtumia toteuttaa. Veera Hynninen 

nosti esiin myös keskustelun Heidi’s:n yhteistyökumppanin kanssa, että mieluummin 

järjestetään vähemmän laadukkaita tapahtumia kuin väkisin huonoja.

Maria Malinen nosti esiin, että Promleria voisi mahdollisesti kilpailuttaa ja vaihtaa 

merkkiyhteistyökumppania. Ehdotettiin esimerkiksi Merkkilabraa, jos saadaan 

samanlainen tai parempi tarjous. 

18. SOOL

SOOL:n aluetoimijat järjestivät kiitosillan 2.12., mutta osallistujia ei tullut mistään 

ainejärjestöstä. Uutena aluetoimijana aloittaa tammikuussa Aapo Nikula.

SOOL:n puheenjohtajalta oli tullut vetoomus kiusaamisen vastaiseen toimintaan 

liittyen. Käytiin vetoomus läpi sekä allekirjoitettiin Pedagon puolesta.

19. Toimikuntien kuulumiset

19.1. OKL:n toimikunnat

19.1.1. Pedagoginen toimikunta

3.12. oli edellinen tapaaminen, ja Sara Kangassuo oli paikalla. 

Käsiteltiin koko aika yliopiston ohjepaperia opintojen yksilöllisistä 



järjestelyistä. Tällainen on siis tulossa ja nyt jokaiselta tiedekunnalta 

kyseltiin näkemyksiä siitä, mikä on tärkeää ja mikä turhaa. 

19.1.2. Opintoasiatoimikunta

3.12. oli edellinen kokous, jossa oli paikalla Maria Malinen ja Olivia 

Haataja. Keskusteltiin laitoksen päätöksestä, että harkoista ei makseta 

kuluja. Mikäli edunvalvonta tahtoisi vielä asiaan puuttua, tulisi keksiä 

joku toinen reitti selvitellä asiaa. 

Puhuttiin paljon harkoista ja 2-vuoden syksyn kuormittavuudesta 

harjoittelun  ja esi- ja alkuopetuskurssien takia. Näihin mahdollisesti 

tulee muutoksia, jotta syksy keventyisi. Vielä ei ole varmuutta, koska 

tästä kokous vasta loppiaisen jälkeen. Pasi Ikonen pyysi, että 

edunvalvojien harkkapalautteen koonti lähetettäisiin laitoksen johdolle 

ja hänelle, jotta voitaisiin huomioida palaverissa. 

Puhuttiin siitä, että yksilöllisten opetusjärjestelyjen hakemis- ja 

saamissysteemit selkeytyy. Tässä myös mahdollisuus 

erityisjärjestelyihin, mikäli on todistetusti sisäilmaongelmia tai muita 

rajoitteita joidenkin rakennusten suhteen. Esimerkiksi liikkuminen 

jonnekin fyysisen vamman vuoksi. 

Käsityön perusopinto tulee ensi vuonna valittavaksi sivuaineeksi. 

Lisäksi tulee mahdollisuus hakea aineopintoihin Itä-Suomen 

yliopistoon.  Pasi Ikonen toivoi että Varkaillekin  kerrotaan asiasta, 

jotta ryhmä muodostuu, sillä minimimäärä ryhmän toteutumiseen on 

noussut.

Laitokselle on ilmoitettu seuraavat edustajat. Kevään kokoukset  ovat 

18.2., 8.4. ja 13.5. klo: 12.15-13.45.

Tutormäärä ja palkkio pysyvät samana kuin nyt. 



Keskusteltiin vielä harjoitteluihin liittyvistä kuluista ja siitä, että laitos 

ei maksa kuluja. Perusteena se, että aiemminkaan ei ole maksettu 

OH3-harjoittelun osalta ja myöskään muissa kaupungeissa ei makseta. 

Maria Malinen mainitsi, että SOOL:n olisi hyvä ottaa asiasta yhteys 

laitokselle. Aapo Nikula ja Saku Virtanen kuitenkin toivat esiin, että 

SOOL:n suositukset ovat vain suosituksia, eivätkä varsinaisia 

linjauksia. Saaga Rissanen toi myös esiin, että ei voi verrata muihin 

kaupunkeihin, sillä osa on saattanut valita Jyväskylän juuri sen vuoksi, 

että kampus on lähellä ja vuokrataso matalampi. Sara Kangassuo 

ehdotti, että asiasta otettaisiin yhteys JYY:hyn.

19.1.3. YVV-toimikunta 

2.12. piti olla kokous, mutta tämä siirrettiin pidettäväksi 16.12. Eero 

Kokkarinen välittää tiedot uusien yvv-toimikunnan jäsenistä 

laitokselle.

19.1.4. Yhteistyötoimikunta

Ei ole ollut kokousta viime kokouksen jälkeen. Seuraavaan 

kokoukseen viedään kooste harkkakyselyn palautteesta.

19.2. Vuosijuhlatoimikunta Pedago 60v.

Puolet testamentista katsottu läpi, toinen puoli vielä katsottavana.

19.3. Fuksitoimikunta

Soihtukulkueeseen liittyen täytyy maksaa tapahtumanjärjestämislupa, joka on 

tullut kaupungilta. Tämä maksaa noin 95e, mutta vielä ei ole varmaa tietoa 

summasta. 

Soihtukulkueeseen liittyen tuli juuri sähköpostia vanhalta aktiivilta vuosien 

takaa, jossa hän valotti soihtukulkueen historiaa ja toivoi, että tätä olisi tuotu 



esiin Facebookin mainostustekstissä. Otetaan tämä huomioon jatkossa, mutta 

nyt ei ehditä tähän enää reagoimaan. Saaga Rissanen vastaa hänelle.

Fuksitoimikunta järjestää toiset fuksisitsit tammikuussa 30.1. Tilavaraus, 

toastit ja turvahenkilöt ovat kunnossa.

20. META 

Saaga Rissanen on tehnyt siivoustarvikkeille oman testamentin, jossa tietoa niiden 

käytöstä. Lotta Seppänen mainitsee, että tapahtumiin olisi hyvä ottaa rättejä mukaan, 

vaikka siellä olisi siivouspalvelu. Saaga myös mainitsee, että vaikka on siivouspalvelu 

niin on hyvä laittaa paikat hyvään kuntoon niin jätetään Pedagolle hyvä maine.

Maiju Lintulahti on voittanut 250e SOOL:n hymykilpailun arvonnasta. Ostetaan tällä 

summalla lautapelejä.

21. Seuraava kokous ja kokouksen päätös

Seuraava kokous on vallanvaihtokokous, joka alkaa heti tämän kokouksen perään. 

Atte Urama päätti kokouksen ajassa 19.16.

Jyväskylässä 3.12.2024.

Allekirjoitukset löytyvät seuraavalta sivulta. Allekirjoitettu Aatos Sign -palvelussa.


